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محسن طلوعی:

بسکتبال باویلچر شانس صعود به پارالمپیک را دارد

محسن طلوعی ملی پوش بسکتبال باویلچر، شانس ایران 
بــرای صعــود بــه پارالمپیــک را زیــاد دانســت و گفــت: »زور 
تیــم مــا در انتخابــی به اســترالیا می چربید، امــا داوری های 
آســیا معمولاً به نفعش اســت. نکته مهم اینکه ما فرانسه، 
هلنــد و کانــادا را در جــام جهانــی شکســت دادیــم و اینجــا 
هــم شــانس زیادی بــرای صعود داریم. البتــه می توانیم در 
ضربدری حریف آســان تری داشــته باشــیم و به پارالمپیک 

صعــود کنیم.«

علیرضا سهرابیان

نشست خبری گزینشی رئیس فدراسیون قایقرانی

صبــح دیــروز علیرضــا ســهرابیان رئیس فدراســیون قایقرانــی در جمع 
خبرنگاران حاضر شد تا بعد از مدت ها در یک نشست خبری پاسخگوی 
اهالی رسانه باشد؛ البته نه در جمع نمایندگان تمامی رسانه ها که در 
یک جمع کاملاً گزینشــی. در حالی که حال و احوال مطبوعات کشــور 
دیرزمانی است که خوب نبوده و برای سرپانگه داشتن خود صورت ها 
را با ســیلی ســرخ نگه داشته و پا به پای خبرگزاری ها فعالیت می کنند؛ 
روابط عمومی بعضی فدراسیون ها از جمله قایقرانی با رفتاری سلیقه ای 
و تصمیمات گزینشی خستگی را بر تن روزنامه نگاران باقی می گذارند.

مهدی الفتی:

مدال آسیایی، مسئولیتم را سنگین تر کرده است

مهدی الفتی ملی پوش ژیمناستیک هنری ایران در خصوص 
شــرایطش بــرای حضــور در انتخابــی المپیــک گفــت: »مــدال 
نقــره ای کــه در بازی هــای آســیایی کســب کردم مســئولیتم را 
ســنگین تر و انتظارات را بیشــتر کرده اســت؛  امیدوارم بتوانم 
شرمنده مردم نشوم. مربیان تیم ملی زحمات زیادی برای ما 
می کشــند که باید از آنها تشــکر کنم. همچنین از فدراســیون 
ژیمناســتیک و هیــأت ژیمناســتیک قزویــن بــه دلیــل فراهــم 

کردن شــرایط مناســب اردویی سپاســگزارم.«

جون کنت ول

مربی آمریکایی هاکی وارد تهران شد

جــون کنــت ول، ســرمربی آمریکایــی تیــم ملــی هاکــی بانــوان 
کشــورمان، دیــروز وارد تهــران شــد. برنامــه ایــن ســرمربی 
سرشناس آمریکایی در دومین حضور خود در ایران، برگزاری 
اردوی 14 روزه تیم ملی بانوان در شیراز در دو بخش سالنی و 
چمنــی اســت که ایــن اردو برای حضور تیم ملی در مســابقات 
آسیایی به تاریخ 20 اردیبهشت سال آینده است.  فدراسیون 
هاکــی  از مدت هــا قبــل بــه دنبــال حضــور ایــن مربــی مطــرح 
آمریکایــی در ایــران بــود کــه در نهایــت موفــق به این کار شــد.

انعکاس اخبار ورزش ایران
 منهای فوتبال

 در بازی پاس گرگان چه اتفاقی افتاد که اخراج شدی؟
گرگان ست چهارم دو تعویض کرد که روی سه دنده خطای 
ارنــج داشــت. من بــه داور گفتم که خطای ارنــج دارد، داور 
هم گفت باید به داور دوم بگویی، کار من نیست. من هم 
گفتم داور اول و دوم ندارد اشتباه انجام شده که کارت قرمز 
بــه مــن داد. مــن هم آمدم بیــن ذخیره هــا. داور اول همان 
موقع می خواست مرا اخراج کند، یکی از بچه ها به او گفت 
سرعتی زن نداریم، اخراج نکرد. نمی دانم چه اتفاقی افتاد 
که بعد کارت زرد و قرمز داد و مرا اخراج کرد. تازه در سالن 
ویدیو چک بود و این اتفاق افتاد، هرچند ویدیو چک خطای 

ارنج را نمی گیرد.
 مگر تو بیرون از زمین حرکتی انجام دادی یا حرفی زدی؟

نــه. مــن در زمیــن وظیفــه کاپیتانــی ام را 
انجــام دادم و بــه داور اول گفتــم 

نقض قانــون کرده، 

داور هــم اشــتباهش را قبــول نمی کــرد و می گفــت بــه داور 
دوم بگــو. مــن بایــد صحبت می کــردم. من بیــرون از زمین 
هم مثل بقیه ایســتاده بودم که یکدفعه اخراجم کرد، من 
هم نفهمیدم چه شد؟ من حرفی نزدم، ساکت بودم دیدم 

که داور کارت زرد و قرمز داد.
 وقتی از سالن بیرون می رفتی، چه اتفاقی افتاد که 

اسکوربورد را به تماشاگران نشان می دادی؟
تماشاگران گرگانی از الفاظی که لایق خودشان بود را نثارم 
کردند. هرچه فحش ناموسی و بد و بیراه بود به من و تیمم 
دادند. من تنها اسکوربورد و امتیاز را نشان دادم که ببینند 

ما بازی را برده ایم و کار تمام شده.
 ظاهراً اشتباه داوری از اول لیگ صدای همه را درآورده 

است.
مــن کاپیتــان تیم وقتــی داور اشــتباه فاحشــی می کند باید 
اعتراض کنم. داور به من کارت نشان داد و من هم از زمین 

بیرون رفتم اما چرا اخراجم کرد؟
 بعضی ها معتقدند داوری در 
والیبال همپای والیبال 

پیشرفت نکرده.
من کاری نــدارم. اگر 
داور به من می گفت 
اشتباه شده، من هم 
قبــول می کــردم. بــه 
هر حال داور هم اشتباه 
می کند. امــا داور بازی 

نمی خواســت اشــتباهش را قبــول کنــد. داور پاییــن و بــالا 
نــدارد، وقتــی اشــتباه رأی می دهــد و بــه او می گوییــم تنهــا 
بــا کارت تهدیــد می کنــد. از طــرف دیگر وقتی مــا 16-8 جلو 
بودیــم، بــازی رو بــه پایــان بــود کــه بــا ایــن رفتــار داور الکــی 
جنجالی شــد. تماشــاگران هم به همه فحاشــی می کردند، 

حتی به ناظر بازی.
 واقعا؟ً

بلــه. آنهــا حتــی بــه ناظــر بــازی هــم رحــم نکردند، بــه حدی 
بــه او الفــاظ رکیــک می گفتنــد کــه قاطــی کــرد. مــا دیگــر 
عادت کرده ایم اما مرد 70-60 ســاله که عادت به شــنیدن 
فحش های ناموسی ندارد. باور کنید من یکسری فحش را 
آنجــا یــاد گرفتم. وقتی وضعیت این جوری اســت باید بازی 

می کردیم و بعد هم که اخراج شدم.
 اینطور که صحبت می کنی یعنی تماشاگران از اول 

بازی از خجالت تو و تیمت درآمدند؟
دقیقاً از همان اول بازی ما اعتراض می کردیم یا بچه ها بابت 
امتیاز خوشــحالی می کردند، الفاظ رکیک به کار می بردند. 
ما ســوار بازی بودیم و مشــکلی نداشــتیم، 10 دقیقه بعد از 
اعتــراض من، تماشــاگران دســته جمعی فحــش می دادند 
کــه ناظــر آمــد و به من گفت برو بیرون. حتی پلیســی که در 
سالن بود، من به او گفتم به من فحاشی می کنند، او حتی 
یــک تذکــر هــم به تماشــاگران نمــی داد و تنها بــه من گفت 

چیزی نگو.
 اشتباهات زیاد داوری به ضرر والیبال است.

داوری والیبــال مــا همیــن اســت، هر هفته جنجــال داوری 
داریم. معمولاً نه فقط یک تیم که هر دو تیم بازی ناراضی 
می شــوند، چــرا کــه 5 تــا رأی به ضــرر یک طــرف می دهد و 
10 تــا بــه ضــرر تیــم دیگــر. همین همــه را عصبــی می کند. 
بجــز تیــم ما بقیه دو برد با هم اختلاف دارند و هنوز معلوم 
نیســت تیــم دوم بــه پلی آف می رود یا نــه. انگار حکم داور، 

از بالا آمده است.
 سنگدوینی سرمربی تیم پاس گرگان گفته بود سید 

باید سعه صدر بیشتری داشته باشد.
 مــن هیــچ کاری ندارم، در بازی با گرگان هم نه توهین 

کــردم و نــه بد و بیراه گفتم. حتی اعتراضم 
بــه داور هــم کامــلاً مؤدبانــه بــود و 

قانونی. به خاطر اشتباهی که 
مرتکب شــده بود باید 

جــواب مــی داد. 

همین 10 تا اشــتباه به ضرر ما بود. آقای ســنگدوینی به 
من لطف دارد اما من کار اشتباهی نکردم، بجز استفاده 

از حق قانونی ام.
  لیگ ملت های 2024 برای تیم ملی والیبال 

حساسیت زیادی دارد. از یک طرف آخرین شانس 
ایران برای گرفتن سهمیه المپیک است و از طرف 

دیگر نتیجه خوب نگیرد برای 2025 باید در انتخابی 
سهمیه حضور دوباره بگیرد. شرایط را چطور 

می بینی؟
وضعیــت اصــلاً خوب نیســت. تیم ملی والیبــال ایران 
کمترین شانس را برای تصاحب سهمیه المپیک دارد. 
آن هم با این شرایط فدراسیون که رئیس ندارد و مربی 
تیــم ملی مشــخص نیســت. البته چند تیــم دیگر هم 
مثل تیم ما سرمربی ندارند، اما شرایط ما حادتر است. 
تیم ملی سرمربی می خواهد که شاغل نباشد، چرا که 
وقتی شاغل است و تیم در لیگ های اروپایی دارد، شک 
نکنید تا قبل از اردیبهشت نمی تواند به ایران بیاید، او 
به خاطر طولانی بودن لیگ های اروپایی مشــغله دارد 
و نمی تواند کار با تیم ملی را شروع کند و حتی هیچ کار 
اجرایی هم نمی تواند انجام دهد. شاید حضورش شوک 
باشد یا با مدیریتش بازیکنان از او حرف شنوی داشته 

باشند اما بحث فنی تیم بهتر نمی شود.
 در واقع به نظرت تیم ملی والیبال ایران بیشتر از اینکه 

به مربی دهان پرکن نیاز داشته باشد، سرمربی ای 
می خواهد که کار را از حالا استارت بزند؟

دقیقاً، به نظرم فدراســیون باید با ســرمربی ای به توافق 
برســد که حالا  بیکار باشــد و بدون تیم، تا به ایران بیاید 
و بازی های لیگ را تماشا کند و حتی بازی های لژیونرها 
را ببینــد. برنامــه اردوها و بازی هــای تدارکاتی را بچیند تا 
شــاید بــرای تیم ملی در لیــگ ملت ها کاری انجام دهد. 
البته بعید نیست تیم از لیگ ملت ها هم بیرون بماند. 
هــر چنــد سرپرســت فدراســیون خیلی جــدی پیگیر کار 
است، حتی با من هم چند باری صحبت کرد و من همین 

حرف ها را به او گفتم.

 

مگر حالا مربی ای هست که تیم نداشته باشد و به کار 
تیم ملی بیاید. تو سراغ داری؟

من می دانم حالا دو، سه مربی هستند که تیم ندارند و به کار 
تیم ملی می آیند اما پیشنهاد نمی دهم، تا هر اتفاقی بیفتد و یا 
تیم نتیجه نگیرد، همه کاسه کوزه ها سر من شکسته نشود. 
به هر حال فدراسیون باید تصمیم بگیرد. درست است باید 
هم اندیشــی و مشــورت باشــد اما سرپرســت فدراسیون باید 
تصمیم بگیرد، چرا که از شورای مشورتی و کمیته فنی چیزی 
در نمی آیــد. مطمئنــاً برای انتخاب شــورای مشــورتی و کمیته 
فنــی بــه جمع بنــدی نمی رســد وقتی یــک نفر تصمیــم بگیرد 
و پــای تصمیمــش هم بایســتد. البته این هم هســت، شــاید 
بهترین فدراسیون ها بهترین مربی را انتخاب کنند اما نتیجه 

هم نگیرند. هیچ چیزی تضمین شده نیست.
 چقدر با این حرف موافقی که فدراسیون گفته قبل از 

جمع بندی آخر کمیته فنی، یک گزینه ریاست دو گزینه 
سرمربیگری تیم ملی را منصرف کرده؟

مــن نمی دانــم و خیلی در جریان نیســتم، تنها شــنیده ام. برای 
اینکــه آرامش داشــته باشــم، خیلــی اخبار والیبــال را در فضای 
مجــازی و رســانه ها دنبــال نمی کنــم. امــا از بچه هــا شــنیدم که 
چنیــن اتفاقــی افتاده اســت. به نظرم چنین چیــزی منطقی به 
نظــر نمی آیــد. مربــی ای کــه بــا یک زنــگ و صحبت یــک نفر که 
معلوم نیســت چه کســی هســت، منصرف شــده، شک نکنید 
گزینه مناسبی برای تیم ملی نبوده است. وقتی فدراسیون که 
مرجع قانونی و رســمی اســت با او مذاکره کرده چرا باید حرف 
یک نفر دیگر را بخواند. این مربی آدم ترسویی است و به درد 

تیم ملی نمی خورد.
 به نظرت سعید معروف، گزینه خوبی برای 

سرمربیگری تیم ملی والیبال است؟
ســعید عاشق ســرمربیگری تیم ملی بود، حتی از زمانی که 
بــازی می کــرد. برخــلاف مــن که اصــلاً مربیگری را دوســت 
نــدارم، امــا او هــم عاشــق ایــن کار اســت و هــم توانایی اش 
را دارد. من جای ســعید باشــم این دوره نمی آمدم، چرا که 
شــرایط خوبی نیســت. البته هیچ  تضمینی برای موفقیت 
مربیان بزرگ دنیا هم نیســت. اما شــاید بهتر باشــد سعید 
مربیگری را از دوره های بعد یا باشگاه شروع کند تا اینقدر 
تحت فشار نباشد. شک نکنید او با آمدن به تیم ملی خیلی 
اذیــت می شــود. امــا می توانــد مربــی خوبی شــود، چــرا که 
یکسری از شاخصه های مربی خوب را دارد. در حالی که 
من اصلاً با این شرایط نمی توانم مربی خوبی باشم.

 جـــای معروف
 باشم، سرمــربی

تیم ملی نمی شوم

 موسوی: داور اشتباهش 
را قبول نمی کرد

مهری رنجبر
روزنامه نگار

اخــراج کاپیتــان تیــم ملــی والیبال، بمــب خبری هفتــه هجدهم لیگ برتر شــد. اتفاقی کــه در بازی 
فــولاد ســیرجان و پــاس گرگان افتــاد. اعتراض به داور، لگد زدن به جســمی موقع رفتن به ســمت 
نیمکت تیمش اتهامی اســت که نتیجه اش چیزی جز کارت قرمز و اخراج نبود. هر چند ســیدمحمد 
موســوی خــودش را بی خبــر می دانــد: »نمی دانــم چــرا داور اخراجم کــرد.« ســرعتی زن ملی پوش 

تنهــا معتقد اســت بــه حکم وظیفه اشــتباه داور را بــه او گفته و بس.

S E YE D  M O H A M M A D

MOUSAVI


